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OaderWp: EM S/EMF 

I n Uw gesprek op 10 december j . 1 . met Van I t t e r s u m , die 7/ellink 
v e r v i n g , kwamen de volgende aspecten naar voren. 

Van I t t e r s u m constateerde dat noch de Bondsrepubliek noch 
F r a n k r i j k v a a r t achter het EMF wilde z e t t e n . Bovendien 
bestond de in d r u k dat de to e t r e d i n g van het V.K. t o t het 
EMS langer zou duren dan a a n v a n k e l i j k verwacht. D i t deed de 
vraag r i j z e n of een EMF zonder het V.K. t o t stand moest komen. 
Als men i n het stadium kwam dat d e f i n i t i e f monetaire reserves 
tegen ecu's werden v e r w i s s e l d , dan was zulks m o e i l i j k denkbaar 
zonder het B r i t s e pond. 
T e r z i j d e merkte Van I t t e r s u m op dat de economische p o s i t i e van 
het V.K. er voor 1980 b i j z o n d e r s l e c h t u i t z a g . De i n f l a t i e zou 
rond 18^ b l i j v e n . Het t e k o r t op de lopende rekening van de be
t a l i n g s b a l a n s g r o e i d e ; een n u l - g r o e i van de economie leek het 
hoogste wat i n 1980 zou kunnen worden gehaald. 
G-egeven deze s i t u a t i e l e e k het v e r s t a n d i g om het EMF-project 
n i e t t e hard van s t a p e l t e doen lopen. Als het pousseren van 
een i n h o u d e l i j k v er voortgeschreden EMF a l zou lukken, quod 
non, dan was het u i t e r s t onzeker dat de d a a r b i j passende i n 
s t i t u t i o n e l e v o o r z i e n i n g e n zouden kunnen worden g e t r o f f e n . 
I n de werkgroep-Engering, waarin vertegenwoordigers van 
Financi'én, BZ en EZ z i t t i n g , hebben, zou thans het beste ge
werkt kunnen worden aan het o p s t e l l e n van 2 modellen voor het 
EMF: 

- een v r i j volwaardige c e n t r a l e bank met liquiditeitscreërende 
bevoegdheden, d i e i n g r i j p e n d e i n s t i t u t i o n e l e v oorzieningen 
van node zou maken. Voor het geval d i t n i e t binnen a f z i e n b a r e 
t i j d v e r w e z e n l i j k b a a r zou z i j n , a l s een eerste stap i n de 
r i c h t i n g van een d e r g e l i j k e c o n s t r u c t i e : 

- een " l i c h t " EMF opzetten, w a a r b i j de zeer k o r t e k r e d i e t 
v e r l e n i n g b i j de c e n t r a l e banken zou b l i j v e n , het k o r t k r e d i e t 
zou worden ondergebracht b i j het EMF en de b e s l u i t v o r m i n g 
over het middellange k r e d i e t b i j de EEG-Raad zou b l i j v e n 
berusten doch geadministreerd zou worden door het EMF. I n 
j a n u a r i zou over d e r g e l i j k e modellen een n o t i t i e gereed 
kunnen z i j n . 

U was het met de kern van Van It t e r s u m ' s betoog eens. Gezien 
de druk d ie thans op het EMS bestond leek het U dat de eerste 
taak e r i n zou moeten bestaan om het EMS i n stand t e houden en 
de d i s c u s s i e n i e t t e bel a s t e n met een m o e i l i j k e aangelegenheid 
a l s het EMF. U v e r k l a a r d e z i c h akkoord met het oüstellen van 
een ra p p o r t a l s door Van I t t e r s u m aangeduid en stel d e voor dat 
d i t r a p p o r t t . z . t . v i a de C0C0 naar de REZ zou moeten gaan. 
Daarmee was Van I t t e r s u m het eens. 

1 . EMF 
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2, Coördinatie van het be l e i d 
U vroeg zich af of op d i t gebied n i e t t o t nadere afspraken 
kon worden gekomen, ook om daardoor het EI»!? verder te helpen. 
Van It t e r s u m meende dat de p o l i t i e k e w i l voor meer coördinatie 
nog n i e t aanwezig was. H i j noemde als voorbeeld het Duitse 
renteb e l e i d waar Nederland en anderen grote bezwaren tegen 
hadden. Wel z e i h i j dat op Pinanci'én gespeeld werd met de 
gedachte om de Commissie z e l f meer bevoegdheden i n dezen te 
geven. De Commissie zou i n e l k geval met een eigen beoordeling 
moeten komen over het economisch b e l e i d dat de onderscheiden 
l i d s t a t e n zouden moeten voeren om de economische eenheid van 
de EEG te bevorderen. Een probleem was de zwakke mankracht van 
de Commissie op d i t gebied. 
U concludeerde met instemming van Van It t e r s u m dat het nood
z a k e l i j k leek om op kort e t e r m i j n een discussiestuk over deze 
materie op t e s t e l l e n , waarin u i t e e n zou worden gezet wat 
minimaal noodzakelijk en wat mogelijk was. Hierover zou i n 
kl e i n e k r i n g onder Uw l e i d i n g kunnen worden gebrainstormed. 
B i j die k l e i n e k r i n g zou ook een vertegenwoordiger van Sociale 
Zaken dienen te z i j n . Van I t t e r s u m z e i toe dat begin j a n u a r i 
een stuk hierover gereed zou kunnen z i j n . 

3 . Lusten/lasten 
Aan het einde van het gesprek vroeg Van I t t e r s u m hoe de be
zuinigingen i n het EG-landbouwbeleid nu te l i j f zouden moeten 
worden gegaan. Het leek hem dat i n d i e n a l l e e n de min i s t e r s van 
landbouw opdracht kregen t e gaan bezuinigen, het succes gering 
zou z i j n . H i j dacht dat de m i n i s t e r s van landbouw en financiën 
nauwer samen moesten werken en gezamenlijk zouden moeten op
treden. 
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